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Helena Westerling (S) 
Mikael Carlsson (NL)  
Esa Örmä (SD) 
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Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Sidrah Schaider Mats Bohman, Elisabeth Carle, Eva Olin, 
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Utses att justera Khashayar Farmanbar  
Justeringsdatum 17 juni 2019 §§ 213 och 214 

18 juni 2019 §§ 211 - 212, 215 - 233 
 
Paragrafer 211 - 233  

 
 

  

Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, §§ 213 och 214 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 17 juni 2019 
Anslaget sätts upp 18 juni 2019 
Anslaget tas ned 10 juli 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, §§ 211 - 212, 215 - 233 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 17 juni 2019 
Anslaget sätts upp 19 juni 2019 
Anslaget tas ned 11 juli 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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§ 211 KFKS 2019/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2019-06-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

  

Inbjudningar 
 

Inbjudan till Trygghetsdagen, 17 september 
2019. Konferens om samverkan mellan 
kommun och polis, med fokus på 
medborgarlöften 
Sista anmälningsdag:  26 augusti 2019  

 

  

Rapporter 
 

Uppföljningsrapport T1 2019 Stockholms-
överenskommelsen, Rapport 2019:1 
 Avtal om finansiering och medfinansiering av 
utbyggnad av tunnelbanan samt ökad 
bostadsbebyggelse i Stockholms län enligt 
Stockholmsöverenskommelsen.  
KFKS 2014/1-201 

 

  

Cirkulär, SKL 
 

  

Övrigt 
 

Protokoll från KSAU och KSVU 2019-06-
04 

 

Inkommen synpunkt riktad till 
kommunstyrelsen gällande Fisksätra 
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Information om SKLs ordinarie konferens 
den 27-28 november 2019 

 

  
 
- - - - - 
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§ 212 KFKS 2019/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2019-06-17 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Ordförandebeslut - Deltagande 
vid lunchseminarium  
Trygga Sverige 
KFKS 2019/547 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2019-06-03 

   
 
- - - - - 
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§ 213 KFKS 2019/369 

Tertialbokslut 1 2019 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2019. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 259 miljoner kronor 
ligger resultatet 172 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
Reavinster och andra försäljningsintäkter på 240 miljoner kronor ligger bakom det positiva 
resultatet. För helåret 2019 prognostiseras ett samlat resultat på 468 miljoner kronor, vilket 
är 200 miljoner kronor högre än årsbudgeten på 269 miljoner kronor. Även för helåret är 
det reavinster på 408 miljoner kronor som är den främsta förklaringen till det positiva 
resultatet. 
 
Desto sämre ser det ut för nämnderna och deras verksamheter. Periodens resultat visar på 
en negativ avvikelse på 3 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret 
prognostiserar verksamheterna en negativ avvikelse på 41 miljoner kronor mot budget. 
Fyra nämnder, kommunstyrelsen, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt socialnämnden, prognostiserar underskott på helåret. Arbets- och 
företagsnämnden och utbildningsnämnden prognostisera stora överskott för 2019. Övriga 
nämnder visar för helåret ett resultat enligt budget eller visar på överskott. 
 
Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli lägre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av april en låneskuld på 1,4 miljarder kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 387 miljoner kronor. 
 
En sammanfattande analys av nämndernas verksamhetsresultat visar att den övergripande 
måluppfyllelseanalysen ser ut att bli god för året. Uppföljningen av kommunens finansiella 
resultatindikatorer visar att en av fyra finansiella resultatindikatorer uppfylls för perioden. 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 7,4 procent. Det är en minskning med 0,5 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2018. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §86 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 21 maj 2019 
Bilaga 1  Tertialbokslut 1 2019 för Nacka kommun. 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §86 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2019. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 214 KFKS 2018/68 

Investeringsbeslut och -sammanställning för Nacka 
kommun tertialbokslut 1 år 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
investeringsmedel netto om 220,5 miljoner kronor. Det innebär att investeringen om 35 
miljoner kronor utgår med anledning av kommunstyrelsens beslut §207om återremittering, 
samt att kommunfullmäktige istället föreslås bevilja investeringsmedel om 3 miljoner 
kronor för samordning och behovsutredning för förskola, skola, sporthallar, sju-spelarplan 
samt undersöka möjligheterna till ytterligare fotbollsplan inom Sickla skolområde, 
projektnummer 98100394. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att i övrigt notera den totala 
investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Investeringsbudgeten för 2019 prognostiseras till 1,2 miljarder kronor. Det ackumulerade 
utfallet till och med tertial 1 uppgår till 387 miljoner kronor. 
 
Om investeringsbeslut fattas enligt stadsledningskontorets förslag kommer de pågående 
investeringarna omsluta 2,9 miljarder kronor för åren 2019–2023 och senare. 
 
På kommunstyrelsens sammanträde den 3 juni 2019 §207 beslutades om återremittering av 
ärendet Framtagande av systemhandlingar för Sickla skolområde på västra Sicklaön med följande 
motivering: Parallellt med projekteringen för en ny skola pågår ett detaljplanearbete för 
skolan, idrottsanläggningar och nya bostadskvarter. Ett förslag till detaljplan väntas ställas 
ut för granskning Q3 2019. Ärendena behöver samordnas. I det vidare arbetet behöver 
man klargöra storleken på nya skolan och när den behövs och säkerställa god utemiljö för 
eleverna. Även tillgång till idrottsanläggningar på västra Sicklaön behöver klargöras, bl. a 
bör man redovisa konsekvenserna av om ytterligare en fotbollsplan tillskapas vid Sickla 
skola alternativt i den kommande Kyrkviksparken eller på annan central plats. 
 
Utifrån denna återremittering föreslår kommunstyrelsen istället att kommunfullmäktige 
beviljar investeringsmedel om 3 miljoner kronor för samordning och behovsutredning för 
förskola, skola, sporthallar, sju-spelarplan samt undersöka möjligheterna till ytterligare 
fotbollsplan inom Sickla skolområde, projektnummer 98100394. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §87 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 22 maj 2019 
Bilaga 1  Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid 

tertialbokslut 1 år 2019. 
Övriga bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §87 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
investeringsmedel netto om 220,5 miljoner kronor. Det innebär att investeringen om 35 
miljoner kronor utgår med anledning av kommunstyrelsens beslut §207om återremittering, 
samt att kommunfullmäktige istället föreslås bevilja investeringsmedel om 3 miljoner 
kronor för samordning och behovsutredning för förskola, skola, sporthallar, sju-spelarplan 
samt undersöka möjligheterna till ytterligare fotbollsplan inom Sickla skolområde, 
projektnummer 98100394. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att i övrigt 
notera den totala investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
  

http://www.nacka.se/
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§ 215 KFKS 2018/1099 

Motion – Högstadieskola i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att starta en kommunal högstadieskola 
i Fisksätra med start hösten 2020. 
 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet vill att det startar en kommunal högstadieskola i Fisksätra 
med start 2020. I tjänsteskrivelse KFKS 2011/268-041 föreslog Välfärd skola att den 
kommunala Fisksätraskolan, då en F-9 skola, skulle ombildas till en F-6 skola med förskola. 
Ett huvudargument var sviktande elevunderlag då många elever valde bort Fisksätraskolans 
högstadium. Fisksätraskolan ombildades till en F-6 skola från höstterminen 2012. 
 
Den 3 juni 2019 beslutade kommunstyrelsen om nedläggning av Fisksätraskolans 
skolenhet, i enlighet med förslag från Välfärd skola, KFKS 2019/475. Nedläggningen sker 
efter avslutad vårtermin 2019. 
 
Vid sammanträdet den 3 juni 2019 beslutade kommunstyrelsen även att föreslå en 
försäljning av den aktuella fastigheten till Stena Fastigheter AB, i enlighet med förslag från 
enheten för fastighetsförvaltningen. Stena har ett intresse av att hyra ut till en skolaktör 
som kommer att bedriva skola i årskurserna F-9. Mot denna bakgrund görs bedömningen 
att det inte ska startas en kommunal högstadieskola i Fisksätra hösten 2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 4 juni 2019 §48 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 20 maj 2019 
Bilaga 1  Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 4 juni 2019 §48 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. Kommunfullmäktige 
avslår förslagen i motionen om att starta en kommunal högstadieskola i Fisksätra med start 
hösten 2020. 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till förslagen i motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Socialdemokraterna anser att skolor, oavsett huvudman, s ska följa de reglerna som gäller 
för kommunala skolor. Bästa sättet att garantera detta är förstås att ge en kommunal skola 
förutsättningar att lyckas. Ett annat sätt är att framföra kravet att även fristående operatörer 
kan välja att följa de köregler som kommunens skolor följer.” 
 
- - - - - 
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§ 216 KFKS 2018/1127 

Tertialbokslut 1 2019 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar tertialbokslut 1-2019 för kommunstyrelsen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen visar för perioden januari - april 2019 ett utfall på -61,6 miljoner kronor, 
vilket innebär en negativ avvikelse i utfallet på -17,7 miljoner kronor. Underskottet beror på 
lägre resultat i kommunstyrelsen (-6,9 miljoner kronor), stadsledningskontoret och 
stödenheter (-5,5 miljoner kronor), samt i fastighetsverksamhet (-4 miljoner kronor), 
Välfärd samhällsservice (-2 miljoner kronor) och Välfärd skola (-4 miljoner kronor). 
Årsprognosen sänks med -56,6 miljoner kronor, varav -32,4 miljoner kronor kommer från 
lägre resultat för fastighetsverksamheten. Välfärd skola sänker sin prognos med -10,3 
miljoner kronor, Välfärd samhällsservice minskar prognosen med -8,9 miljoner kronor. 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 7,4 procent. Det är en minskning med 0,5 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2018. 
 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §85 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 20 maj 2019 
Bilaga 1  Tertialbokslut 1-2019 för kommunstyrelsen 
Bilaga 2  Tertialbokslut 1-2019 för enheten för fastighetsförvaltning 
Bilaga 3  Tertialbokslut 1-2019 för enheten för bygg och anläggning 
Bilaga 4  Tertialbokslut 1-2019 för välfärd samhällsservice 
Bilaga 5  Tertialbokslut 1-2019 för välfärd skola 
Bilaga 6  Ett drogfritt Nacka för unga 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §85 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar tertialbokslut 1-2019 för kommunstyrelsen till protokollet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 217 KFKS 2019/76 

Utgångspunkter för nämndernas förslag till mål och 
budget 2020–2022 
”Ramärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att stadsledningskontorets förslag ska vara utgångspunkt för 
nämndernas arbete med mål och budget för 2020. Det innebär följande:  
 

1. De ekonomiska ramar som redovisas i bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse den 21 maj 2019 ska ligga till grund för nämndernas budgetförslag 
avseende driftbudgeten. 

2. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i budgetförslag för produktions-
verksamheterna ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 2020-
2022. Detta ska följa föreslagna resultatkrav på 0,5 procent motsvarande 10,4 
miljoner kronor för Välfärd skola och 1,5 procent motsvarande 9,4 miljoner kronor 
för Välfärd samhällsservice. 

3. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott ska i budgetförslaget för den samlade 
fastighetsverksamheten ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 
2020-2022. Det ska följa föreslagna resultatkrav på 1,5 procent motsvarande 10 
miljoner kronor. 

4. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska för resultatenheter inom myndighets- och 
huvudmannaorganisationen ange och beskriva de beräknade resultaten för 
respektive år 2020-2022. 

5. Nämndernas, Nacka energi AB och Nacka vatten och avfall ABs förslag till mål 
och budget ska i förekommande fall omfatta förslag till ändringar i taxor och 
innehålla förslag om checknivåer. Om taxorna saknar indexreglering ska förslag 
med reglering tas fram. 

6. Nämndernas förslag till mål och budget ska omfatta de motioner som remitterats 
för beredning i det ärendet. 

7. Nämndernas, Nacka energi AB och Nacka vatten och avfall ABs förslag till mål 
och budget ska lämnas till stadsledningskontoret senast den 27 september 2019. 

a) Nämnderna ska utifrån de av kommunfullmäktige beslutade övergripande 
målen, ange fokus för de tre kommande åren samt resultatindikatorer med 
årsmål. 

b) Nämnderna ska beskriva utmaningar och möjligheter inom nämndens 
verksamhetsområde fram till år 2040. 

c) Nämnderna ska redovisa jämförelser med liknande kommuner avseende 
kostnadsnivå och effektivitet i verksamheten. 
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d) Nämnderna ska se över investeringar, behöver investeringen genomföras 
eller kan investeringarna genomföras senare och återkomma i sitt svar på 
ramärendet. 
 
 

Kommunstyrelsen beslutar därutöver att nämnder som vill satsa mer på viss verksamhet 
också måste föreslå motsvarande neddragningar inom andra delar av nämndens 
ansvarområde. Vidare får stadsledningskontoret i uppdrag att i budgetärendet i september 
återkomma med förslag som gör att kontorsorganisationen minskar i storlek och skärpt 
kontroll av att nämnderna och verksamheterna håller sig inom den budget som 
kommunfullmäktige fastställt.  
 

Ärende 
Detta ärende avser att kommunstyrelsen anger ekonomiska ramar och budgetdirektiv till 
nämnderna inför deras arbete med förslag till mål och budget för perioden 2020-2022. 
 
Skattenettoökningen beräknas till cirka 112 miljoner kronor 2020 med oförändrad 
skattesats, samtidigt ökar kostnaderna. Nämndernas sammantagna volymökningar 2020 
beräknas uppgå till cirka 100,6 miljoner kronor, störst ökning finns inom natur- och 
trafiknämnden och socialnämnden. 
 
Utrymmet för satsningar och kompensation för löner och priser är mycket begränsat, 
därför föreslås ingen generell pris- och lönekompensation för år 2020-2022. 
Personalomkostnads-pålägget höjs jämfört med 2019. 
 
Investeringarna beräknas uppgå till 5,2 miljarder kronor under åren 2019-2022. 
Låneskuldens årliga ökning beräknas till cirka 1 miljard kronor. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 juni 2019 beslutades även att de nämnder som 
vill satsa mer på viss verksamhet också måste föreslå motsvarande neddragningar inom 
andra delar av nämndens ansvarområde. Vidare får stadsledningskontoret i uppdrag att i 
budgetärendet i september återkomma med förslag som gör att kontorsorganisationen 
minskar i storlek och skärpt kontroll av att nämnderna och verksamheterna håller sig inom 
den budget som kommunfullmäktige fastställt.   
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §88 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 21 maj 2019 
Bilaga 1  Ramärende mål och budget 2020-2022 
Bilaga 2  Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2020-2022 
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Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §88 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen den 17 juni 
2019 utan eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade för Alliansens räkning bifall till följande förslag:  
 
”Kommunstyrelsen beslutar att stadsledningskontorets förslag ska vara utgångspunkt för 
nämndernas arbete med mål och budget för 2020.  
Därutöver gäller att nämnder som vill satsa mer på viss verksamhet också måste föreslå 
motsvarande neddragningar inom andra delar av nämndens ansvarområde. Vidare får 
stadsledningskontoret i uppdrag att i budgetärendet i september återkomma med förslag 
som gör att kontorsorganisationen minskar i storlek och skärpt kontroll av att nämnderna 
och verksamheterna håller sig inom den budget som kommunfullmäktige fastställt.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade avslag på Mats Gerdaus yrkande och bifall till 
stadsledningskontorets förslag. I Khashayar Farmanbars båda yrkanden instämde Mikael 
Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars båda yrkanden, beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Hans Peters (C) och Gunilla 
Grudevall Steen (L), lät anteckna följande till protokollet för Moderaternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Alliansens tydliga ekonomistyrning och ibland tuffa beslut har lett till att Nacka har en 
stark ekonomi. Resultatutjämningsreserven är fylld, vi har stärkt soliditeten och haft 
överskott de senaste 7 åren. Vår tillväxt gör att fler invånare är med och delar på 
gemensamma kostnader och att vi kan göra angelägna investeringar i idrott, skolor och 
vägar. Det ger ett starkt utgångsläge.  
Nu ser vi dock att svensk ekonomi bromsar in, vilket också påverkar Nacka. Enligt 
Sveriges Kommuner och Landsting ser vi nu den svagaste reala utvecklingen av 
skatteunderlaget i landet på 16 år. Till detta ska läggas att skatteutjämningen mellan 
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kommunerna skärps, vilket gör att Nacka förlorar ytterligare drygt 100 miljoner kronor 
2020. Av ökade skatteintäkter, främst kopplade till fler invånare, på 199 miljoner kronor så 
tar staten alltså hälften. Andra halvan går till att kompensera för ökad volym i nämnderna 
(bl a fler barn och äldre).   
Utgångspunkten för 2020 och åren framåt är därför kärv, vilket kräver prioriteringar och 
återhållsamhet. Allianspartierna avser att, precis som tidigare år, prioritera förskola-skola, 
omsorgen och miljöinsatser. Vår gemensamma ambition är att fortsätta på denna väg. 
Omfattningen på detta återkommer vi till i höstbudgeten när befolkningsutvecklingen och 
därmed skatteintäkterna är mer klarlagda. Förhoppningsvis finns då också en statsbudget 
som innebär att de generella statsbidragen värdesäkras.  
Avgörande för att klara en stark ekonomi även fortsättningsvis – både för Nacka som 
kommun och för alla Nackabor – är att alla som kan arbeta också gör det. Det måste alltid 
löna sig att utbilda sig och att anstränga sig framför att leva på bidrag. Fortsatta satsningar 
på en förstärkt arbetslinje är därför nödvändig.  
Enligt tertialbokslut 1 så har antalet anställda i kontorsorganisationen ökat med 30 personer 
det senaste året och med nästan 100 jämfört med hösten 2016. Nu måste vi återgå till en 
mindre kostym och arbetet med ”Att växa utan att växa” måste ge synbarliga resultat. 
Robotiseringen inom arbets- och företagsnämndens ansvarsområde är ett gott exempel 
som medgett minskad organisation med 16 procent på ett år.” 
 
- - - - - 
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§ 218 KFKS 2019/266 

SKLs rekommendation om kommunernas gemensamma 
finansiering av ett mer samlat system för 
kunskapsstyrning i socialtjänstens verksamheter 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget med hänvisning till att verksamheten i stället bör 
finansieras inom SKL:s ordinarie verksamhet och att bland annat Stockholm och andra 
kommuner också sagt nej av detta skäl. 
 

Ärende 
Sveriges kommuner och landstings (SKL) styrelse rekommenderar alla kommuner att 
gemensamt finansiera viktiga förutsättningar för att säkerställa att socialtjänstens 
verksamheter ska kunna följa upp och utveckla sina verksamheter och tydligare kunna 
prioritera resurser och insatser som gör skillnad för brukarna. Rekommendationen innebär 
att kommunerna bidrar till den gemensamma finansieringen 
av: 

• Kvalitetsregister som kommunerna använder. 
• Ett urval av brukarundersökningar och utveckling av systematisk uppföljning. 
• Gemensam samordning på lokal, regional och nationell nivå. 

 
Kommunrepresentanter kommer att medverka i ledning och styrning av arbetet. Den totala 
kostnaden för satsningen uppgår till högst 19,5 mkr årligen. För en kommun i Nacka 
storlek är det en kostnad om cirka 200 000 kr/år. Arbetet kommer att pågå under åren 
2020-2023. Avsikten är att finansiering och organisering permanentas, där kommunerna så 
väl som staten bidrar långsiktigt. 
 
Vid sammanträdet den 17 juni 2019 beslutade kommunstyrelsen att avslå förslaget med 
hänvisning till att verksamheten i stället bör finansieras inom SKL:s ordinarie verksamhet 
och att bland annat Stockholm och andra kommuner också sagt nej av detta skäl. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §202 
Tjänsteskrivelsen från stadsledningskontoret den 3 juni 2019 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 maj 2019 §72 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 §52 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och barn- och familjeenheten den 8 april 2019 
Bilaga 1  Meddelande från SKL:s styrelse, nr 15 2018 
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Bilaga 2  Protokollsutdrag från äldrenämnden den 24 april 2019 §33 
Bilaga 3  Protokollsutdrag från socialnämnden den 25 april 2019 §64 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §202 
Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs och behandlas på kommunstyrelsens 
sammanträde den 17 juni 2019. 
 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019, §52 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta Sveriges kommuners och 
landstings (SKL) rekommendation att gemensamt med andra kommuner, till SKL, 
finansiera viktiga förutsättningar för att arbeta evidensbaserat inom socialtjänsten. 
Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 maj 2019, §72 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar Sveriges kommuners och landstings (SKL) rekommendation att 
gemensamt med andra kommuner, till SKL, finansiera viktiga förutsättningar för att arbeta 
evidens baserat inom socialtjänsten. 
 
Beslut i socialnämnden den 25 april 2019 §64 
Socialnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta Sveriges kommuners och landstings 
(SKL) rekommendation att gemensamt med andra kommuner, till SKL, finansiera viktiga 
förutsättningar för att arbeta evidens baserat inom socialtjänsten. 
 
Beslut i äldrenämnden den 24 april 2019 §33 
Äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta Sveriges kommuners och landstings 
(SKL) rekommendation att gemensamt med andra kommuner, till SKL, finansiera viktiga 
förutsättningar för att arbeta evidens baserat inom socialtjänsten. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Tomas Ottosson 
(V), Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP), att kommunstyrelsen avslår förslaget 
med hänvisning till att verksamheten i stället bör finansieras inom SKL:s ordinarie 
verksamhet och att bland annat Stockholm och andra kommuner också sagt nej av detta 
skäl. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vi tycker att kunskapsstyrning i socialtjänstens verksamhet är ett mycket bra förslag. Med 
förtydligandet om att detta ärende borde hanteras inom SKLs ordinarie verksamhet och 
kostnadsram är vi beredda att acceptera förslaget till beslut.” 
- - - - - 
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§ 219 KFKS 2019/545 

Avveckling av en del av assistansverksamheten inom 
Välfärd samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga ned den del av assistansverksamheten inom Välfärd 
samhällsservice som avser ledsagarservice och avlösarservice i hemmet enligt LSS samt 
avlösning enligt SoL för barn och ungdomar – som erbjuds genom kundval. Det innebär 
att kommunstyrelsen verksamhetsutskott säger upp auktorisationen som anordnare i 
aktuellt kundval. Auktorisationen sägs upp per 30 juni 2019. Uppsägningstiden är 6 
månader och den aktuella verksamheten upphör därmed per 31 december 2019. 
 

Ärende 
Assistansverksamheten inom affärsområde Omsorg och assistans har under flera år haft 
problem att leverera ekonomiskt utfall i balans. Till verksamheten hör, förutom personlig 
assistans, även ledsagarservice och avlösarservice i hemmet. Assistansverksamheten som 
avser ledsagarservice och avlösarservice i hemmet enligt LSS samt avlösning enligt SoL för 
barn och ungdomar erbjuds genom kundval. En analys av denna del av verksamheten visar 
att kostnaden per timme överstiger ersättningen per timme, vilket delvis beror på att 
insatserna är administrativt krävande och att personalkostnaderna är relativt höga. De 
senaste åren har också checkuppräkningen varit otillräcklig för att Välfärd samhällsservice 
ska kunna driva denna del av verksamheten med ekonomiskt utfall i balans. Välfärd 
samhällsservice kommer att avveckla den aktuella verksamheten och därmed säga upp 
auktorisationen i kundvalet per den 30 juni 2019. Uppsägningstiden är 6 månader och 
effekten blir därmed att auktorisationen för att bedriva den verksamheten upphör per den 
31 december 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 4 juni 2019 §49 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice den 29 maj 2019 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 4 juni 2019 §49 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen den 
17juni 2019 utan eget ställningstagande. 
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Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade avslag på förslaget från Välfärd samhällsservice att lägga ner 
delar av assistansverksamheten, till fördel att alla delarna bibehålls i kommunal regi. 
I detta avslagsyrkande instämde Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) och Sidney 
Holm (MP).  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
förslaget från Välfärd samhällsservice.  
 

Reservationer 
Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp.  
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp.  
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp.  
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunstyrelsegrupp, och 
ingav följande: 
 
”Från Nackalistans sida så vill vi se många olika aktörer som utför välfärdstjänster för att 
kunna hålla en hög konkurrens mellan olika utförare. Vi tycker det är viktigt att 
kommunens egna produktion har en plats bland dessa aktörer, naturligtvis med en 
verksamhet som är konkurrensneutral och långsiktigt hållbar. Vi ser just nu över på vilket 
sätt vi kan förbättra ekonomin för den kommunala assistansen och tycker det vore olyckligt 
att avveckla verksamheten innan vi fått en möjlighet till detta. ” 
 
 
 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vänsterpartiet ser ingen anledning till avvecklingen av assistansverksamheten inom 
Välfärd samhällsservice. Vi anser att det är möjligt att fortsätta driva verksamheten i 
kommunal regi. Att det varit svårt att få ekonomin att gå ihop är bara en anledning för 
verksamheternas ledning att hitta lösningar. Om det är möjligt för privata anordnare att 
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lösa uppgiften och det finns en fungerande konkurrensneutralitet måste det vara möjligt 
om viljan finns.” 
 
- - - - - 
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§ 220 KFKS 2019/509 

En långsiktig, samordnad och dialogbaserad styrning av 
högskolan SOU 2019:6 
Yttrande över betänkandet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över betänkandet, En långsiktig, samordnad och 
dialogbaseradstyrning av högskolan (SOU 2019:6), enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 21 maj 2019, med följande ändringar:  
 
Punkt 2 på sidan 1 ändras till följande: 
2. Nacka kommun har tidigare lyft frågan kring utländska universitets stora svårigheter att 
etablera sig i Sverige och driva verksamhet på samma premisser som de statliga 
universiteten och högskolorna. Många universitet utomlands lyckas bättre med samverkan 
med arbetsgivare och andra samhällsaktörer. Därför borde Sverige välkomna sådana 
universitet till oss, det skulle berika både det svenska utbildningssystemet och vår 
arbetsmarknad. Nacka kommun föreslår därför att möjligheterna för internationella 
universitet, som uppvisar hög kvalitet och goda resultat, att etablera sig i Sverige ska 
förbättras.   
 
Sidan 3, första stycket, sista meningen ersätts av följande:  
En väg framåt är att ändra regelverket så att etableringar av internationella 
universitetsutbildningar av hög kvalitet underlättas. Det skulle skapa möjligheter för nya 
synsätt och metoder för de svenska högskolornas och universitetens samverkan med det 
omgivande samhället och berika det svenska utbildningsväsendet. 
 

Ärende 
Regeringen beslutade den 27 april 2017 att tillsätta utredningen Styrning för starka och 
ansvarsfulla lärosäten, dit 2017:46. Nacka kommun är inte remissinstans, men eftersom 
Nacka har arbetat för en universitetsetablering sedan 2014 och verkar för en utveckling av 
universitetens samverkan med kommunen är detta en angelägen fråga för kommunen och 
därför finns det skäl för kommunen att yttra sig över betänkandet. Nacka kommun och 
Vercity har profilerat sig som ett neutralt sammanhang där utbildningsanordnare, företag 
och andra arbetsgivare kan mötas på lika villkor för att skapa ett gemensamt värde. 
Samverkan är en av de frågor som berörs i utredningen. 
 
I likhet med Sveriges kommuner och landstings (SKL) anser Nacka kommun att 
samverkan mellan högskolan, andra utbildningsaktörer och övriga samhället är viktigt för 
att hantera framtida kompetensförsörjning. Nacka kommun anför dessutom tre 
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huvudpunkter som berör betänkandets kapitel sju Samverkan och samhällspåverkan. De 
huvudpunkter som Nacka kommun anför är: 
 

1) Samspel mellan utbildningsformer 
2) Samverkanskompetens genom Internationella universitetsetableringar 
3) Samverkan kring lärarutbildningar 

 
Nacka kommun har tidigare lyft frågan kring utländska universitets stora svårigheter att 
etablera sig i Sverige och driva verksamhet på samma premisser som de statliga 
universiteten och högskolorna. Många universitet utomlands lyckas bättre med samverkan 
med arbetsgivare och andra samhällsaktörer. Nacka kommun föreslår därför att 
möjligheterna för internationella universitet, som uppvisar hög kvalitet och goda resultat, 
att etablera sig i Sverige ska förbättras.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §90 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 21 maj 2019 
Bilaga 1  Förslag till yttrande över betänkandet En långsiktig, samordnad och 

dialogbaserad styrning av högskolan (SOU 2019:6) 
Bilaga 2  Sveriges kommuner och Landstings yttrande över betänkandet En långsiktig, 

samordnad och dialogbaserad styrning av högskolan (SOU 2019:6) 
diarienummer 19/00405. 

Bilaga 3  Utdrag ur SOU 2019:6 En långsiktig, samordnad och dialogbaserad styrning 
av högskolan – Sammanfattningen. 
För fullständigt betänkande se; https://www.regeringen.se/rattsliga-
dokument/statens-offentliga-utredningar/2019/02/sou-20196/ 

 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §90 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar yttrande över betänkandet, En långsiktig, samordnad och dialogbaserad 
styrning av högskolan (SOU 2019:6), enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 21 maj 
2019. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till arbetsutskottets 
förslag med följande ändringar: 
 
”Punkt 2 på sidan 1 ändras till följande: 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2019/02/sou-20196/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2019/02/sou-20196/


 
30 (52) 

 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
2. Nacka kommun har tidigare lyft frågan kring utländska universitets stora svårigheter att 
etablera sig i Sverige och driva verksamhet på samma premisser som de statliga 
universiteten och högskolorna. Många universitet utomlands lyckas bättre med samverkan 
med arbetsgivare och andra samhällsaktörer. Därför borde Sverige välkomna sådana 
universitet till oss, det skulle berika både det svenska utbildningssystemet och vår 
arbetsmarknad. Nacka kommun föreslår därför att möjligheterna för internationella 
universitet, som uppvisar hög kvalitet och goda resultat, att etablera sig i Sverige ska 
förbättras.   
 
Sidan 3, första stycket, sista meningen ersätts av följande:  
En väg framåt är att ändra regelverket så att etableringar av internationella 
universitetsutbildningar av hög kvalitet underlättas. Det skulle skapa möjligheter för nya 
synsätt och metoder för de svenska högskolornas och universitetens samverkan med det 
omgivande samhället och berika det svenska utbildningsväsendet.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mat Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vi socialdemokrater vill se utökade möjligheter till högre utbildning och forskning. Det 
gäller fler utbildningsplatser på befintliga lärosäten, men också nyetableringar. Vi har även 
ambitionen att kunna erbjuda högre utbildningar inom kommungränsen. Närhet till 
utbildning skapar goda förutsättningar för välstånd och ett gott samhälle och en god 
kompetensförsörjning. Samverkan mellan universitet och arbetsmarknaden är viktigt.  
Vid satsningar på utökade universitetsplatser och etablering av nya universitet anser vi dock 
att det är av ännu större vikt att vi bibehåller hög kvalitet på universitetsutbildningen. 
Avsaknad av ambitioner och visioner är inte något som lockar. Etableringar av universitet 
är väldigt tids- och resurskrävande, men den är lika krävande oavsett om det är en nationell 
eller internationell aktör. Som det framgår i betänkandet bygger det nationella 
kvalitetssäkringssystemet på internationella principer för kvalitetssäkring av högre 
utbildning.” 
 
- - - - - 
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§ 221 KFKS 2019/499 

Gemensam målbild 2019-2022 för Samverkan 
Stockholmsregionen 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar Gemensam målbild 2019-2022 - Samverkan Stockholmsregionen enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 

Ärende 
Samverkan Stockholmsregionen är en gemensam satsning mellan samhällsaktörer i 
Stockholmsregionen som vill verka för en trygg, säker och störningsfri region. Att 
kontinuerligt utveckla arbetet i denna samverkansorganisation borgar för att fortsätta höja 
nivån på beredskapen för samhällsomvälvande händelser och samtidigt minska sårbarheten 
i regionen som helhet, och i slutändan även för Nackas kommuninvånare. Det är av 
yttersta vikt för kommunen att kunna agera förtroendeingivande i krishantering och 
samtidigt upprätthålla verksamheten i största möjliga mån, det skapar trygghet för 
Nackaborna och de aktörer som verkar här. Nacka kommuns intressen i dessa frågor är väl 
tillvaratagna i och med representationen på flera nivåer i Samverkan Stockholmsregionen. 
 
Det aktuella dokumentet, Gemensam målbild 2019-2022 - Samverkan Stockholmsregionen, 
sammanfattar förutsättningarna för det aktörsgemensamma arbetet i Samverkan 
Stockholmsregionen under perioden 2019-2022 och utgör övergripande styrning. 
Dokumentet ska omfatta en fyraårsperiod och uppdateras i samband med ny 
mandatperiod. Nacka kommun har deltagit i framtagandet av underlag till Gemensam målbild 
2019-2022 - Samverkan Stockholmsregionen på två olika nivåer, inriktande nivå och 
samordnande nivå. Sammantaget beslutar kommunstyrelsen att anta Gemensam målbild 2019-
2022 - Samverkan Stockholmsregionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §91 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 24 maj 2019 
Bilaga 1 Gemensam målbild 2019-2022 - Samverkan Stockholmsregionen version 1.0 (för 

antagande) 
Bilaga 2 Modellbeskrivning version 2.0 OS_190221 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §91 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar Gemensam målbild 2019-2022 - Samverkan Stockholmsregionen enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Detta kan bli en viktig ny institution för säkerheten i stockholmsregionen, därför är det 
viktigt att den inte politiseras som Moderaterna gör med allt fler institutioner. Den bör 
fredas och användas som ett sakpolitisk samverkans central över partigränserna i vår 
region.” 
 
- - - - - 
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§ 222 KFKS 2019/527 

Regional vattenförsörjningsplan för Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ställer sig bakom den antagna regionala 
vattenförsörjningsplanens mål och strategier samt att använda dem som beslutsunderlag i 
planeringsprocessen. 
 

Ärende 
Den regionala vattenförsörjningsplanen är antagen. Kommunen yttrade sig över förslaget 
den 9 april 2018 (KS 2018-04-09, §136, KFKS 2017/1013). Redan i remissyttrandet ställde 
sig kommunen bakom vattenförsörjningsplanens mål och strategier. Storsthlm:s styrelse 
har fattat beslut om att rekommendera kommunerna att ställa sig bakom den antagna 
vattenförsörjningsplanens mål och strategier samt att använda dem som beslutsunderlag i 
planeringsprocessen. 
 
Kommun fullföljer sin inriktning från remissyttrandet och ställer sig bakom mål och 
strategier i enlighet med Storsthlm:s rekommendation.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 11 juni 2019. 
Bilaga 1  Rekommendation från Storsthlm att kommunerna ställer sig bakom 

vattenförsörjningsplanen, daterad 2018-12-06 
Bilaga 2 Remissyttrande över förslag till regional vattenförsörjningsplan för 

Stockholms län, daterat 2018-04-09 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling. 
 
- - - - - 
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§ 223 KFKS 2019/559 

Avtalssamverkan med Värmdö och Vaxholm rörande 
överförmyndarverksamhet 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 224 KFKS 2019/495 

Revideringar i kommunstyrelsens instruktion och 
delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar ändringarna i instruktionen och delegationsordningen i enlighet 
med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 20 maj 2019. 
 

Ärende 
Inom produktionsområdet Välfärd samhällsservice har befattningen affärsområdeschef 
tidigare införts. En skrivning gällande chefsansvaret för verksamhetschef och överlämning 
av arbetsmiljöansvar från affärsområdeschef införs i kommunstyrelsens 
instruktion. Med anledning av lagändring i skollagen ändras i skrivningar gällande 
förskolechef som efter den 1 juli 2019 ska ha titeln rektor. Rätt att fatta beslut på delegation 
avseende eldningsförbud ges till stadsdirektören. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §89 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten den 20 maj 2019 
Bilaga 1  Förslag till reviderad instruktion och delegationsordning för 

kommunstyrelsen 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §89 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar ändringarna i instruktionen och delegationsordningen i enlighet 
med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 20 maj 2019. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”När begreppet ”affärsområdeschef” infördes påpekade vi socialdemokrater om att det är 
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ett begrepp som riskerar att signalera ett minskat kommunalt ansvar, även om det säkert är 
kul för en kommun att leka affär. Faktum kvarstår dock att bolag inom näringslivet kan 
närsomhelst avsluta sina tjänster, medan en kommun är ålagd att erbjuda sina tjänster till 
medborgarna, och så ska det vara.” 
 
- - - - - 
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§ 225 KFKS 2019/496 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
förmedlingstjänst av managementkonsulter 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska delta i Stockholms Inköpscentrals 
(STIC) upphandling av en förmedlingstjänst av managementkonsulter genom att inkomma 
till STIC med fullmakt undertecknad av kommunstyrelsens ordförande. 
 

Ärende 
Nacka kommun har ett behov av managementkonsulters stöd i att uppnå förbättringar i 
organisationen och dess olika processer. Kommunen saknar idag ramavtal för 
Managementkonsulter. För att göra effektiva inköp som sker i enlighet med LOU 
framgent, kommer kommunen att delta i STIC:s upphandling av en förmedlingstjänst av 
managementkonsulter. Förmedlingstjänsten innebär att en konsultmäklare upphandlas, vars 
uppdrag är att inom givna ramar söka efter och presentera potentiella kandidater som 
passar kommunens behov vid respektive avrop. Under 2018 avropades konsulter inom 
ledning och styrning till ett värde av 12 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §92 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten den 20 maj 2019 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §92 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska delta i Stockholms Inköpscentrals 
(STIC) upphandling av en förmedlingstjänst av managementkonsulter genom att inkomma 
till STIC med fullmakt undertecknad av kommunstyrelsens ordförande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 226 KFKS 2019/488 

Ramar och förutsättningar för avrop från SKL 
Kommentus avtal Bemanningstjänster 2015-2 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska använda SKL Kommentus ramavtal 
Bemanningstjänster 2015-2, för att avropa för konsulter inom kategorierna Ekonomi, 
Administration, support, HR och Fastighet. 
 

Ärende 
Nacka kommun har behov av att tillfälligt kunna hyra in personal för att stärka 
organisationen vid arbetstoppar och/- eller ersätta ordinarie personal vid sjukskrivningar 
eller glapp i anställningar. Kommunens befintliga avtal för bemanningstjänster har eller är 
på väg att löpa ut. Dessa avtal har inte fungerat tillfredställande inom alla kategorier, varför 
de istället bryts upp i flera enskilda avtal för att öka kvalitén på respektive avtal. För att 
säkerställa att behovet framgent kan avropas, kommer Nacka kommun att avropa 
bemanningstjänster inom områdena ekonomi, administration, support, HR och fastighet 
från SKL Kommentus avtal Bemanningstjänster 2015-2. Under 2018 avropades av berörda 
tjänster till ett värde av 16,3 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §93 
Tjänsteskrivelse från serviceenheten, inköpsenheten och controllerenheten den 20 maj 
2019 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §93 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska använda SKL Kommentus ramavtal 
Bemanningstjänster 2015-2, för att avropa för konsulter inom kategorierna Ekonomi, 
Administration, support, HR och Fastighet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 227 KFKS 2019/491 

Ramar och förutsättningar för avrop från SKL 
Kommentus avtal IT-konsulttjänster 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska använda SKL Kommentus ramavtal IT-
konsulttjänster för att avropa IT-konsulter. 
 

Ärende 
Då Nacka kommun framgent ska öka sin digitaliseringsgrad finns ett behov att ta in unik 
eller tillfällig kompetens i form av konsulter. IT-konsulttjänster har tidigare varit 
upphandlat i kommunens avtal för bemanningstjänster. Detta avtal löper ut 2019-06-30 och 
för att säkerställa att Nacka kommuns framtida behov kan avropas, kommer kommunen att 
använda SKL Kommentus avtal IT-konsulttjänster. Det är ett renodlat IT-konsultavtal som 
omfattar sju olika kompetensområden och vars omfattning bedöms passa kommunens 
behov väl. Under 2018 avropades IT-konsulttjänster till ett värde av 20 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §94 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten och inköpsenheten den 15 maj 2019 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §94 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska använda SKL Kommentus ramavtal IT- 
konsulttjänster för att avropa IT-konsulter. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 228 KFKS 2018/ 599 

Politikerinitiativ – Utreda möjlighet att bredda 
Saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och Saltsjöbaden 
Politikerinitiativ den 4 juni 2018 av Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ till kommunstyrelsen den 4 juni 2018 framhöll Mats Gerdau (M) 
vikten av att Nacka kommun låter utreda förutsättningarna för att bredda Saltsjöbadsleden 
mellan Fisksätra och Saltsjöbadens centrum. Anledningarna som uppgavs var bl. a att 
bilister utmed vägen tidvis upplever att det höga staketet mellan vägbanan och gång- och 
cykelbanan är trafikosäkert och inger obehag samt försvårar arbetet för Räddningstjänsten. 
Kommunstyrelsen beslutade att låta utreda frågan vad gäller kostnader, framkomlighet och 
trafiksäkerhet. Utredningen har genomförts och tre alternativa förslag till åtgärder har 
presenterats. De föreslagna åtgärderna innehåller samtliga, var för sig, en hel del komplexa 
lösningar vilka skulle behöva utredas ytterligare. Vad som dock redan i detta skede kan 
konstateras är att de alla skulle kunna anses bli kostsamma. Åtgärdsförslagen skulle hamna 
på minst mellan 4,2 mnkr - 5,0 mnkr men då omgivningarna har att antal fysiska 
utmaningar så ser utredarna att det är sannolikt att den slutliga kostnaden skulle stiga med 
ytterligare minst 20 %. 
 
För att få till en mer kostnadseffektiv lösning kommer därför ett fjärde alternativ till 
lösning att ses över, vilket skulle utformas inom den befintliga bredd som körbanan och 
cykelbanan utgör idag. 
 
Ett förslag till beslut kommer att läggas fram för natur- och trafiknämnden under tidig 
höst 2019, då ärendet enligt rådande reglementen ska hanteras i denna nämnd. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §203 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 2019 §100 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och enheten för bygg och anläggning den 7 maj 2019 
Bilaga  Politikerinitiativ från Mats Gerdau (M) breddning av Saltsjöbadsleden 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §203 
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Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs och behandlas på kommunstyrelsen 
sammanträde den 17 juni 2019. 
 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 2019 §100 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade följande tillägg:  
 
”Natur- och trafiknämnden skall utreda alternativet att ta bort cykelbanan och återställa 
Saltsjöbadsleden till den ursprungliga utformning.” 
 
Sidney Holm (MP) yrkade avslag på Esa Örmäs yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade i första hand att ärendet återremitteras för att den 
utredning av de fyra alternativ som tjänsteskrivelsen påpekar behöver göras ska 
genomföras. I andra hand instämde Khashayar Farmanbar i Sidney Holms avslagsyrkande.  
 
I Khashayar Farmanbars återremissyrkande instämde Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V). 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD), avslag på Esa Örmäs yrkande och bifall till förslaget från trafikenheten och 
enheten för bygg och anläggning. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Khashayar Farmanbars återremissyrkande.  
 
Med avslag på Esa Örmäs yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans Peters 
yrkande. 
 

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp, 
och ingav följande: 
 
”Enligt Sverigedemokraternas tilläggsyrkande vill vi att natur- och trafiknämnden skall 
utreda alternativet att ta bort cykelbanan och återställa Saltsjöbadsleden till den 
ursprungliga utformning. Vi reserverar oss emot det att detta alternativ utesluts från 
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utredningen. Det var ett misstag att bredda cykelvägen när det finns en cykelväg 50 meter 
bort och detta misstag måste rättas till så att Saltsjöbaden inte är helt isolerat ifall en olycka 
händer på Saltsjöbadsleden.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M), med instämmande av Gunilla Grudevall Steen, lät anteckna följande till 
protokollet för Moderaternas kommunstyrelsegrupp: 
 
”Saltsjöbadsleden upplevs som smal och otrygg av många Saltsjöbadsbor. Vi anser att 
vägen behöver breddas igen, men är beredda att pröva en sänkning av räcket som ett första 
steg. Det ekonomiska utrymmet för att avsätta pengar för att bredda vägen igen får vi 
pröva i det samlade budgetarbetet i höst och då väga mot andra angelägna investeringar.” 
 
Karin Teljstedt, med instämmande av Hans Peters, lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp: 
 
”Saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och Saltsjöbadens centrum byggdes om för att bli säker, 
på precis det sätt som många vägar i Sverige byggts om de senaste åren. En insats grundad 
på trafikforskning och erfarenhet. 
I dagsläget nöjer oss därför med att stödja att räcket längs sträckan sänks. Vi vill inte 
avsätta förhållandevis stora resurser för att bredda vägen. Vi ser inte det som ett ansvarfullt 
sätt att använda skattepengarna. ” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Delen av saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och Saltsjöbaden är en väldigt smal del och vi 
ser positivt på att man nu försöker göra något åt den. Vi tycker att detta borde ha gjorts 
redan när cykelbanan byggdes. Den lösning som nu majoriteten vill testa tror vi inte 
kommer vara tillräckliga utan kommer bara leda till onödiga kostnader och störningar. Vi 
måste bredda vägen så att både bilar, cyklar och gående får plats och att räddningsfordon 
kan ta sig förbi en eventuellt stillastående bil. Att denna sträcka fungerar bra är en 
säkerhetsgrej för hela saltsjöbaden då en utryckning till saltsjöbaden via alternativa vägar 
ger en längre utryckningstid. ” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vi vill att ärendet kompletteras med en bättre teknisk analys av de olika alternativen. I det 
nu aktuella tjänsteutlåtandet fokuseras på de ekonomiska aspekterna, men sägs inte mycket 
om de fyra olika alternativens tekniska för- och nackdelar. Tvärtom lyfter tjänsteskrivelsen 
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fram att ”de föreslagna åtgärderna innehåller samtliga, var för sig, en hel del komplexa 
lösningar vilka skulle behöva utredas ytterligare”. För att få ett bra beslutsunderlag är det 
därför rimligt att dessa fyra alternativ utreds. Det handlar ju inte bara om att hitta den 
billigaste lösningen utan också om den tekniskt mest ändamålsenliga.” 
 
- - - - - 
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§ 229 KFKS 2019/enl. tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 27 
maj 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 enligt 
tabell nedan.  
 

Ärende 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Remisstid 

Motion – Användning av droger i 
Nackas skolor och kommunens 
ansvar 
Motion från Esa Örmä (SD) 

KFKS 
2019/537  

UBN KSAU  
15 oktober 
2019 

Motion – Skolan som trygg 
arbetsplats 
Motion från Esa Örmä (SD) 

KFKS 
2019/538 

KS och 
UBN 

KSAU  
15 oktober 
2019 

Motion – Antal barn i Nackas 
förskolegrupper 
Motion från Bosse Ståldal och Christina 
Ståldal (NL) 

KFKS 
2019/539 

KS och 
MSN 

KSAU  
15 oktober 
2019 

Motion – Utsmyckning med 
blommor och övrig växtlighet i 
Nacka 
Motion från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

KFKS 
2019/540  

NTN KSAU  
15 oktober 
2019 

Motion – Planering av 
dagvattentunnel 
Motion från Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP) 

KFKS 
2019/541  

KS KSAU  
15 oktober 
2019 

Motion – Syskonförtur i 
kommunala skolor 
Motion från Khashayar Farmanbar och 
Maria Raner (S) 

KFKS 
2019/542 

KSVU och 
UBN  

KSAU  
15 oktober 
2019 

 

Handlingar i ärendet 
PM från juridik- och kanslienheten den 11 juni 2019 
Bilaga  Motionerna 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen om syskonförtur också ska hanteras av 
KSVU.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 230 KFKS 2018/451 

Uppföljande granskning av intern kontroll avseende 
ÄTA och omfattningsförändringar i investeringsprojekt, 
nr 9/2018 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över uppföljande granskning av intern kontroll 
avseende ÄTA och omfattningsförändringar i investeringsprojekt, enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges revisorer har genomfört en granskning av internkontroll avseende 
bland annat ÄTA (ändrings-, tilläggs- och avgående arbeten). En uppföljande granskning av 
Ernst & Young har resulterat i en revisionsskrivelse där kommunfullmäktiges revisorer 
önskar återkoppling avseende hur verksamheten arbetet med de rekommendationer som 
ännu inte åtgärdats. I huvudsak avser rekommendationerna åtgärder för rutiner och arbeten 
med kommunens ÄTA-hantering. Av berörda enheter görs bedömningen att samtliga 
rekommendationer är fullt åtgärdade. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadutvecklingsutskott den 11 juni 2019 §106 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning, exploateringsenheten Nacka och 
exploateringsenheten Nacka stad den 27 maj 2019 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse av den 18 mars 2019 
Bilaga 3 Revisionsrapport 9/2018 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens stadutvecklingsutskott den 11 juni 2019 §106 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över uppföljande granskning av intern kontroll 
avseende ÄTA och omfattningsförändringar i investeringsprojekt, enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från stadsutvecklingsutskottet.  



 
47 (52) 

 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Det är positivt att revisionens granskning upptäckt nya sätt att begränsa 
kostnadsutvecklingen i våra projekt och att kommunen tar till sig utav dem.” 
 
- - - - - 
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§ 231 KFKS 2019/422 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
tekniskt konsultstöd för framtida simhallar 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av avtal för tekniskt konsultstöd för 
framtida simhallar i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den 28 maj 2019, förutsatt att 
kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 20 miljoner kronor, 
projektnummer 90000321, för projektering av nya Näckenbadet. 
 

Ärende 
Den planerade upphandlingen utförs eftersom det finns behov av stöd från konsulter som 
är experter inom projektledning och projektering av simhallar. Avtalet ska säkerställa 
tillgängligheten av konsulter med rätt kompetens som kan uppfylla kommunens behov av 
stöd avseende projektledning, projektering och samordning av projektering av framtida 
badhus. En förutsättning för att påbörja upphandlingen är att kommunfullmäktige beslutar 
att bevilja investeringsmedel för projektering av Näckenbadet. Estimerad storlek på affären 
för Näckenbadet är cirka 4 miljoner kronor per år. Detta ryms inom den föreslagna 
budgeten för investeringsmedel för nya Näckenbadet. Annonsering planeras i slutet av juni 
och kontrakt förväntas tecknas och börja gälla i mitten av september 2019. Kontraktstiden 
föreslås vara 5 år. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadutvecklingsutskott den 11 juni 2019 §110 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg- och anläggning och inköpsenheten den 28 maj 2019 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens stadutvecklingsutskott den 11 juni 2019 §110 
Kommunstyrelsens stadutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av avtal för tekniskt konsultstöd för 
framtida badhus i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den 28 maj 2019, förutsatt att 
kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 20 miljoner kronor, 
projektnummer 90000321, för projektering av nya Näckenbadet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från stadsutvecklingsutskottet.  
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp: 
 
”Socialdemokraterna anser att de medel som avsätts för konsultstöd när det gäller 
ersättningsbassäng för Näckenbadet ska avse en ny lokalisering som tar hänsyn till de 
geologiska förhållandena, samt helhetsnyttan med en placering sett till antalet invånare i 
närområdet och tillgänglighet via kollektivtrafik. Med en kommande ny skoloperatör i 
Fisksätra som förväntas ha många elever blir också närheten för många skolelever till en 
simhall en viktig faktor. Alla dessa faktorer talar för att Näcken bör utvecklas till ett stort 
idrottscampus som på bästa sätt tar hänsyn till områdets geologi och karaktär, samt att 
simhallen passar bäst i Fisksätra.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vänsterpartiet har vid ett flertal tillfällen föreslagit att det nya badet ska ligga i Fisksätra 
istället för den nu planerade platsen, som en händelse av mening gick planerna inte i lås 
med den tänkta exploatören och det öppnas en ny möjlighet att starta om processen på en 
bättre plats. Det är ett bra förslag att anlägga badet i Fisksätra istället som vi fortfarande 
förespråkar.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp: 
 
”Miljöpartiet anser att badet bör placeras i Fisksätra istället för i Neglinge. Nu är det fyra år 
sedan det med en rösts övervikt beslutades att en ny simhall skulle byggas i Neglinge istället 
för i Fisksätra. Det var ett tråkigt beslut på många vis särskilt eftersom det bästa alternativet 
var Fisksätra. Såhär fyra år senare är det bara ännu mer tydligt att Fisksätra är bättre, för det 
har nämligen hänt en hel del på vägen. Flera av Alliansens tunga argument för en simhall i 
Neglinge har fallit och det blir tydligt att det knappast är samhällsekonomiska skäl som 
ligger bakom deras ställningstagande. 
Fisksätra är redan idag ett av Sveriges mest tätbefolkade områden och fler bostäder 
planeras här. Alldeles nyligen stod det också klart att här blir en ny stor skola här om några 
år. Samtidigt är kommunikationerna hit bra och många fler skulle ha glädje av en simhall 
här, något som även kommunens egen utredning om var en simhall bäst placeras tydligt 
visade. 
När Näckenbadet byggdes för snart 50 år sedan var Neglinge ett centralt område i 
Saltsjöbaden. Då var det mer bebyggelse i Neglinge än i Fisksätra, idag är det ett 
glesbefolkat villaområde. De nya bostäder som var planerade i Saltsjöbadens centrum när 
beslutet om ny simhall togs för fyra år sedan kommer inte heller att bli av, eftersom 
Alliansen gett efter för högljudda Saltsjöbads-protester. 
Fler bostäder, ny skola, goda kommunikationer, tätbefolkat och tillgängligt står nu mot 
slopade byggplaner, färre bostäder, glesbefolkat, otillgängligt för boende i närområdet och 
krångligare att ta sig till för andra nackabor. Alliansen är verkligen ute på djupt vatten i sin 
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argumentation kring varför en simhall bäst placeras där den gör minst nytta. Att simhallen 
visat sig bli så dyr att ingen vill bygga den gör nu att det finns möjlighet att göra om och 
göra rätt. Ta livbojen Alliansen och bygg en simhall där det är samhällsekonomiskt 
vettigast!” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
 
”Vi ser positivt på att kommunen nu upphandlar konsultstöd för att kunna tillskapa två 
simhallar i kommunen. Vi vill dock vara tydliga med att vi fortfarande förordar en 
lokalisering av simhallen i Fisksätra/Saltsjöbaden till Fisksätra där vi anser att den skulle få 
bättre förutsättningar både under uppförandet men också under drifttiden. Vi vill också 
påpeka att det är viktigt att den tredje simhallen som skall byggas i kommunen även den 
blir av snarast. Vi tycker det är av yttersta vikt att en simhall i Järlaområdet byggs innan 
Nacka simhall rivs så att vio slipper ännu en onödigt dyr lösning med 
ersättningsbassänger.” 
 
- - - - - 
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§ 232 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
seniorrådet från Björn Andersson (S) samt val av ny 
ledamot för tiden in till utgången av 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Espen Bjordal. 
 
- - - - - 
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§ 233 

Övriga frågor 
 

Strandskydd 
Sidney Holm (MP) frågar om strandskyddet i relation till området Svindersvik. 
Tillförordnad stadsbyggnadsdirektör Anna Green återkommer i frågan vid nästa 
sammanträde med kommunstyrelsen den 2 september 2019. 
 

Kvinnojourer 
Tomas Ottosson (V) frågar om kvinnojoursboenden och upphandlingen av dessa. 
Enhetschef vid inköpsenheten Sebastian Nordgren besvarar frågan och ger information om 
hur kommunen arbetar med upphandlingen.  
 
- - - - - 
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